



RECOFTC

ການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າໂດຍຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ

ເສີມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງການແກ້ໄຂບັນຫາໄຟປ່າໂດຍຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ ເພື່ອສຸຂະພາບ ແລະ ພູມມິທັດປ່າໄມ້ທີ່ທົນທານ ໃນພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ



ສະຫຼຸບຫຍໍ້ກ່ຽວກັບໂຄງການ

ກ່ຽວກັບໂຄງການ

ໂຄງການ ການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າໂດຍຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ (CBFIM) ຊ່ວຍເຫຼືອຊຸມຊົນ ແລະ ລັດຖະບານໃນພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມຖີ່ ແລະ ຄວາມຮຸນແຮງຂອງໄຟປ່າ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຕໍ່ການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ດ້ວຍການສ້າງຄວາມສາມາດ, ສົ່ງເສີມເຕັກໂນໂລຊີທີ່ເໝາະສົມ ແລະ ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນການແບ່ງປັນຄວາມຮູ້ລະຫວ່າງທຸກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ອົງການລິຄອບ, ໂດຍຮ່ວມມືກັບກົມບໍລິການກະສິກໍາປ່າໄມ້ ຂອງສະຫະລັດ, ກໍາລັງເຮັດວຽກກັບບັນດາຄູ່ຮ່ວມງານ ໃນບັນດາປະເທດທີ່ມີຄວາມອຸດົມສົມບູນດ້ານຊີວະນາໆພັນ ໃນພາກພື້ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ, ໂດຍເລີ່ມຈາກພື້ນທີ່ໃນປະເທດກໍາປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ. ພື້ນທີ່ສະເພາະທີ່ໄດ້ຄັດເລືອກສໍາລັບໂຄງການ ແມ່ນອີງໃສ່ປະຫວັດຂອງພູມມິທັດທີ່ຖືກຂົ່ມຂູ່ຈາກໄຟປ່າ, ຄວາມຕ້ອງການຂອງຊຸມຊົນ, ການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ປະເພດລະບົບນິເວດ.

ພາບລວມໂດຍຫຍໍ້



ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ທີ່ຈະດໍາເນີນໄປເປັນເວລາ 2 ປີ ໄດ້ມີການເປີດໂຄງການ ໃນວັນທີ 1 ຕຸລາ 2022 ແລະ ຈະສິ້ນສຸດໃນວັນທີ 30 ກັນຍາ 2024



ແກ້ໄຂຕົ້ນເຫດຂອງໄຟປ່າ ແລະ ແກ້ໄຂຕໍ່ຄວາມກັງວົນທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນໃນລະດັບຊາດ ແລະ ພາກພື້ນ ກ່ຽວກັບຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສຸຂະພາບຂອງປະຊາຊົນ.



ສ້າງຂີດຄວາມສາມາດຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ລັດຖະບານໃນການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າ ແລະ ປັບຕົວເຂົ້າກັບການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດໃນພູມມິທັດປ່າໄມ້ ໃນກໍາປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ.



ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍຜ່ານຂໍ້ຕົກລົງການຮ່ວມມືໃນພາກພື້ນ ສໍາລັບ 5 ປີ ລະຫວ່າງ ກົມການບໍລິການປ່າໄມ້ ແລະ ກະສິກໍາຂອງສະຫະລັດ ແລະ ອົງການ ລິຄອບ.



recoftc.org/
projects/cbfim



ເປັນຫຍັງໂຄງການຈຶ່ງມີຄວາມສໍາຄັນສໍາລັບພາກພື້ນ

ໄຟຟ້າທີ່ມີຄວາມຮຸນແຮງ ແມ່ນເປັນໄພຂົ່ມຂູ່ຕໍ່ສຸຂະພາບຂອງມະນຸດ ໂດຍການເປັນພິດຂອງມົນລະພິດທາງອາກາດ ທີ່ພວກເຮົາຫາຍໃຈເຂົ້າໄປ ແລະ ທໍາລາຍປ່າໄມ້ທີ່ເປັນບ່ອນອາໄສສໍາລັບຊຸກຍູ້ການດໍາລົງຊີວິດຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ຊີວະນາໆພັນໃນທ້ອງຖິ່ນ ແບບຍືນຍົງ. ຈໍານວນຂອງໄຟຟ້າຢູ່ໃນພາກພື້ນ ແມ່ນເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ຂະຫນາດ ແລະ ຄວາມຮຸນແຮງຂອງພວກມັນກໍເພີ່ມຂຶ້ນເຊັ່ນກັນ. ຄວາມຮ້າຍແຮງນີ້ແມ່ນຍ້ອນການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ການປ່ຽນແປງການນໍາໃຊ້ທີ່ດິນ. ແຜນງານສົ່ງແວດລ້ອມຂອງອົງການສະຫະປະຊາຊາດຄາດຄະເນວ່າຈະເກີດໄຟຟ້າທີ່ຮ້າຍແຮງໃນທົ່ວໂລກເພີ່ມຂຶ້ນເປັນ 14% ໃນປີ 2030, 30% ໃນທ້າຍປີ 2050 ແລະ 50% ໃນທ້າຍສັດຕະວັດນີ້.

ເນື່ອງຈາກວ່າການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດມີແນວໂນ້ມທີ່ຈະເພີ່ມຄວາມຖີ່ ແລະ ຄວາມຮຸນແຮງຂອງໄຟຟ້າ, ແລະການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ມີແນວໂນ້ມທີ່ຈະເພີ່ມ ຄວາມຖີ່ ແລະ ຄວາມຮຸນແຮງຂອງໄຟຟ້າ, ການແກ້ໄຂບັນຫາແມ່ນມີຄວາມຈໍາເປັນຮີບດ່ວນ. ຜົນກະທົບຄວັນໄຟຂ້າມເຂດແດນ ແລະ ໝອກຄວັນຈາກໄຟຟ້າໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມຮຸນແຮງ ແລະ ຂອບເຂດຂອງບັນຫາໃນລະດັບໂລກ. ຄວາມເສື່ອມໂຊມຂອງສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສຸຂະພາບຂອງປະຊາຊົນທີ່ຖືກທໍາລາຍຫຼາຍຂຶ້ນ ເປັນຜົນກະທົບທາງລົບອັນຕໍ່ເນື່ອງ ໃນບັນດາ ຜົນກະທົບຈາກ ການເກີດໄຟຟ້າເປັນເວລາດົນແລະ ຖີ່ຂຶ້ນ. ຄວັນໄຟ ແລະ ໝອກຄວັນຈາກໄຟຟ້າ ສົ່ງຜົນກະທົບອັນຮ້າຍແຮງຕໍ່ສຸຂະພາບ ເຊັ່ນ: ອັດຕາການເກີດພະຍາດລະບົບຫາຍໃຈ ແລະ ຫຼອດເລືອດຫົວໃຈເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ການເຂົ້າໂຮງໝໍເພີ່ມຂຶ້ນໃນຊ່ວງລະດູໄຟຟ້າ. ການຄົ້ນຄວ້າໄດ້ພິສູດວ່າ ການທີ່ໃຫ້ປະຊາຊົນເປັນ ໃຈກາງ ຫຼື ຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ ເປັນວິທີການທີ່ມີປະສິດທິພາບ.

ໃນຫຼາຍຊຸມຊົນ (ບ້ານ) ທີ່ ອົງການລິຄອບເຮັດວຽກນໍາ ມີຄວາມສ່ຽງສູງທີ່ຈະເກີດໄຟຟ້າ ແລະ ອົງການ ໄດ້ສະໜັບສະໜູນການທົດລອງຮູບແບບທີ່ມີຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ ໃນການຄຸ້ມຄອງໄຟຟ້າ ທີ່ສາມາດຂະຫຍາຍໄດ້ໃນທົ່ວພາກພື້ນລຸ່ມແມ່ນໍ້າຂອງ. ໄດ້ເອົາຊຸມຊົນເຂົ້າມາມີສ່ວນຮ່ວມໃນທຸກຂັ້ນຕອນຂອງໂຄງການ ເພື່ອເສີມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພວກເຂົາ ໄດ້ນໍາໃຊ້ຄວາມຮູ້ ແລະ ຮັບປະກັນວ່ານະໂຍບາຍ, ແຜນການ ແລະ ການປະຕິບັດຈະໄດ້ມີການສະທ້ອນຄືນ ແລະ ສະຫນັບສະຫນູນວິທີການດໍາລົງຊີວິດຂອງພວກເຂົາ. ນອກຈາກນັ້ນ, ພວກເຮົາຍັງເນັ້ນໜັກເຖິງຄວາມສະເໝີພາບຂອງແມ່ຍິງ, ຊາວໜຸ່ມ ແລະ ກຸ່ມຄົນດ້ອຍໂອກາດອື່ນໆ

ກ່ຽວກັບວິທີການ

ການຄຸ້ມຄອງໄຟຟ້າໂດຍມີຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ ເປັນແບບວິທີທີ່ເອົາຊຸມຊົນມີສ່ວນຮ່ວມໃນການຕັດສິນໃຈ, ຜັນຂະຫຍາຍຈາກຄວາມຮູ້ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຂົາກຽມພ້ອມ ເພື່ອປ້ອງກັນ, ຄວບຄຸມ ແລະ ນໍາໃຊ້ໄຟຟ້າຢ່າງເປັນປະໂຫຍດ. ວິທີການໃນການຄຸ້ມຄອງໄຟຟ້າ ນີ້ເຮັດໃຫ້ຊຸມຊົນທີ່ອາໄສຢູ່ໄມ້ ເປັນເຈົ້າການໃນການຕັດສິນໃຈໂດຍອີງໃສ່ຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ກໍານົດຈຸດປະສົງ ແລະ ການປະຕິບັດຂອງພວກເຂົາ ໃນການຂະຫຍາຍຂົງເຂດວຽກຄຸ້ມຄອງໄຟຟ້າແບບປະສົມປະສານທີ່ກວ້າງອອກ.

ໂຄງການໄດ້ຕໍ່ຍອດຈາກປະສົບການຂອງ ອົງການລິຄອບ ໃນການເຮັດວຽກກັບປ່າໄມ້ຊຸມຊົນ (ປ່າໄມ້ບ້ານ). ປ່າໄມ້ຊຸມຊົນ ເປັນຄໍາທີ່ກວ້າງ ສໍາລັບວິທີການທີ່ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ປະຊາຊົນ ໃນການຄຸ້ມຄອງ, ປົກປັກຮັກສາ ແລະ ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກປ່າໄມ້ຊຸມຊົນ, ເຊິ່ງຊຸມຊົນດັ່ງກ່າວອາດອາໄສຢູ່ມາຫຼາຍລຸ້ນຄົນ.

ກິດຈະກຳຫຼັກຂອງໂຄງການ

ໂຄງການ CBFiM ຈະແກ້ໄຂສາເຫດຂອງໄຟປ່າ ແລະ ຜົນສະທ້ອນທາງສັງຄົມ-ນິເວດວິທະຍາ. ກິດຈະກຳໄດ້ຖືກອອກແບບ ເພື່ອຕອບສະຫນອງກັບຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍຂອງປະເທດ, ແຂວງ ແລະ ຊຸມຊົນ. ໂຄງການຈະ:

ສົ່ງເສີມນະໂຍບາຍການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າໂດຍ ຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ, ແຜນງານ ແລະ ການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍການ:



ປະເມີນນະໂຍບາຍ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຄວາມ ຮັບຮູ້, ຄວາມສາມາດ ແລະ ບູລິມະສິດຂອງຜູ້ທີ່ມີ ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ



ສົ່ງເສີມຄວາມສາມາດໃນການພັດທະນາ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າ ໂດຍມີ ຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ

ສົ່ງເສີມການພັດທະນາ ແລະ ນຳໃຊ້ ເຕັກໂນໂລຊີ ໂດຍຊຸມຊົນ ໂດຍການ:



ຮັບປະກັນວ່າເຄື່ອງມື ແລະ ເຕັກໂນໂລຢີຖືກສ້າງຂຶ້ນ ໂດຍອີງຕາມຄວາມຕ້ອງການ ແລະ ປະສິບການຂອງ ຊຸມຊົນ ແລະ ຖືກນຳໃຊ້ຢ່າງກວ້າງຂວາງ ເພື່ອ ສະໜັບສະໜູນການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າ.



ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນການເຊື່ອມຕໍ່ລະຫວ່າງ ຜູ້ພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ຊຸມຊົນ



ຝຶກອົບຮົມຊຸມຊົນເພື່ອນຳໃຊ້ເຄື່ອງມື ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີໃໝ່

ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນ ການແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ ກັບພື້ນທີ່ ຊາຍແດນ ແລະ ກັບພາກສ່ວນທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອປັບປຸງດ້ານນະໂຍບາຍ ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດວຽກງານໄຟປ່າ ໂດຍການ:



ການບັນທຶກທາງດ້ານເອກະສານ ແລະ ສະແດງ ຜົນງານໃນການປະຕິບັດທີ່ດີທີ່ສຸດ



ຊ່ວຍເຫຼືອຊຸມຊົນ ແລະ ລັດຖະບານ ເພື່ອແບ່ງປັນນະ ວັດຕະກຳຂອງພວກເຂົາ



ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບສະມາຄົມປະຊາຊາດອາຊີ ຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ (ອາຊຽນ) ແລະ ຜູ້ວາງ ນະໂຍບາຍອື່ນໆ ເພື່ອສົ່ງເສີມດ້ານນະໂຍບາຍ ແລະ ການແກ້ໄຂໄຟປ່າຂ້າມຊາຍແດນ



ຄູ່ຮ່ວມງານໂຄງການ

ໂຄງການ ການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າໂດຍຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ (CBFiM) ໃນອາຊີ, ເກີດຂຶ້ນໄດ້ໂດຍຂໍ້ຕົກລົງການຮ່ວມມື ໄລຍະ 5 ປີ ລະຫວ່າງ ແຜນງານສາກົນ ການບໍລິການກະສິກໍາປ່າໄມ້ ຂອງສະຫະລັດອາເມລິກາ(USDA) ແລະ ອົງການລິຄອບ. ໂຄງການນີ້ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນດ້ານການເງິນຈາກ ກອງບັນຊາການທະຫານອິນໂດ-ປາຊີຟິກຂອງສະຫະລັດອາເມລິກາ (USINDOPACOM), ກົມປ້ອງກັນປະເທດ, ແລະ ໂຄງການບໍລິການປ່າໄມ້ ສາກົນ USDA.

ໄລຍະເວລາ

ໄລຍະ 1 ຂອງໂຄງການດັ່ງກ່າວຈະ ດໍາເນີນເປັນເວລາ 2 ປີ, ເລີ່ມແຕ່ວັນທີ 1 ຕຸລາ 2022 ຈົນຮອດ ວັນທີ 30 ກັນຍາ 2024.



Forest Service
U.S. DEPARTMENT OF AGRICULTURE

ຕິດຕໍ່ພົວພັນ

Marina Tornorsam
ຜູ້ປະສານງານໂຄງການລະດັບພາກພື້ນ,
ການຄຸ້ມຄອງໄຟປ່າໂດຍຊຸມຊົນເປັນເຈົ້າການ
marina.tornorsam@recoftc.org,
cbfim@recoftc.org

RECOFTC

ຜູ້ໄປສະນີ 1111, ກະເສດສາດ, ບາງກອກ 10903,
ປະເທດໄທ, +66 (0)2 940 5700, F +66 (0)2 561 4880
info@recoftc.org

@RECOFTC

RECOFTC sponsors

Schweizerische Eidgenossenschaft
Confédération suisse
Confederazione Svizzera
Confederaziun svizra

Swiss Agency for Development
and Cooperation SDC



RECOFTC's work is made possible with the support of the Swiss Agency for Development and Cooperation (SDC) and the Swedish International Development Cooperation Agency (Sida).

RECOFTC 2023